
Protokół Nr LII/2014 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 23 kwietnia 2014 r. 

 

LII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

23 kwietnia 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Przed sesją odbyło się wręczenie wyróżnień dla uczniów klas III szkół ponadgimnazjalnych, 

biorących udział w olimpiadach i konkursach oraz ich opiekunów (lista wyróżnionych stanowi 

załącznik nr 2). Wszyscy reprezentowali Zespół Szkół im. C.K. Norwida. Gratulacje odebrała także 

Dyrektor szkoły Barbara Przeradzka – Martko.   

Gratulacje i życzenia otrzymał również Wójt Gminy Kurzętnik Wojciech Dereszewski, 

laureat konkursu Wójt Roku 2013. 

Ad. 1  

Otwarcie LII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1700 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 3),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich – Janusz Adamiak, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 4) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska - Kurier Iławski. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Stanisław Czajka. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Czajka wyraził 

zgodę. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 5) oraz wniosek Zarządu 

Powiatu o jego rozszerzenie (załącznik nr 6). Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za 

przyjęciem porządku obrad wraz z rozszerzeniem. Głosowało 17 radnych. Wszyscy głosowali 

„za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie LII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Roczne sprawozdania z działalności: 

- Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim 
- Komendy Powiatowej Państwowej  Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim 

9. Przerwa 
10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 
XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., 
L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla 

Powiatu Nowomiejskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego w sprawie podziału województwa warmińsko – mazurskiego na 
okręgi wyborcze w wyborach do Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 

15 a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa hali sportowej 
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przy Zespole Szkół Zawodowych w  Kurzętniku”. 
16. Sprawy różne. 
17. Zakończenie obrad LII Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 22 marca do 

14 kwietnia 2014 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 21 oraz 27 marca 2014r. 

(załącznik nr 7). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformowała, że jest w pracy po dłuższej przerwie (pracuje od 1 kwietnia). Z 

ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce w okresie międzysesyjnym należy wymienić: 

- ogłoszenie przetargów na zbycie nieruchomości po szkołach w Nowym Mieście i Czachówkach, 

- przyjęcie planu naboru uczniów na rok szkolny 2014/2015, 

- przyjęcie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego dotyczącego podziału na okręgi wyborcze. Starosta dodała, że jeżeli 

chodzi o wybory do Rady Powiatu, była pewna wątpliwość związana z liczbą mieszkańców w 

jednej z gmin. Wątpliwości wyjaśniono, wszystko pozostaje bez zmian – w gminie Biskupiec oraz 

mieście wybierani będą radni w liczbie 4, natomiast gminie Kurzętnik, Nowe Miasto Lubawskie 

oraz Grodziczno – 3. Łącznie 17 radnych. 

- otwarcie nowej linii produkcyjnej i otwarcie hali wystawienniczej firmy Szynaka w Iławie, 

- spotkanie kapituły Gali Przedsiębiorczości, 

- spotkanie z Sekretarzem Stanu w Ministerstwie Infrastruktury i Rozwoju Zbigniewem 

Rynasiewiczem – oprócz Starosty uczestniczyli: Wicestarosta Marcin Buliński i Burmistrz 

Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank; przedmiotem spotkania była obwodnica Nowego 

Miasta Lubawskiego, 

- spotkanie Komitetu Fundacji Sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście 

Lubawskim, 

- Konferencja z okazji Światowego Dnia Zdrowia, 

- Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym, 

- Jarmark Wielkanocny,  

- turnieje: piłki nożnej samorządowców, warcabowy w Gminie Nowe Miasto, turniej „Jestem 

sprawy na 6” w Tereszewie, 

- spotkanie świąteczne w Warsztatach Terapii Zajęciowej, 
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- spotkanie z Marszałkiem Województwa – Starosta poinformowała, że tematem spotkania była 

między innymi obwodnica Nowego Miasta lubawskiego. Marszałek poinformował, że obwodnica 

jest wpisana w Kontraktu Regionalnego, ale ten dokument nie jest jeszcze podpisany przez stronę 

rządową; Marszałek zapewniał, że inwestycja jest ważna, samorząd województwa traktuje ją jako 

priorytetową razem z remontem drogi Borki – Mrągowo. Starosta wyraziła nadzieję, że w końcu 

inwestycja doczeka się realizacji. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania.  

Radny Andrzej Andrzejewski nawiązał do informacji z posiedzenia Zarządu w dniu 27 marca. 

Chodzi o wniosek Gminy Nowe Miasto Lubawskie w sprawie nieodpłatnego przekazania 

kruszywa z byłej wiertni w Nowym Dworze. Radny zapytał dlaczego Zarząd rozpatrzył wniosek 

negatywnie i co ewentualnie gmina mogłaby zrobić, jakie nabyć uprawnienia, aby móc ponownie 

złożyć wniosek o kruszywo. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że ogłaszane są kolejne przetargi na sprzedaż 

nieruchomości. Radny zapytał jaka jest cena takich ogłoszeń. Radny zapytał również o zakup 

szczotki mechanicznej do czyszczenia ulic i chodników dla Zarządu Dróg Powiatowych – kiedy 

planuje się dokonać zakupu, który z pewnością jest potrzebny. Poprosił także o podanie realnego 

terminu realizacji budowy obwodnicy Nowego Miasta. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 7  

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poinformowała, że chciałaby wrócić do wniosków składanych podczas ostatniej 

sesji dotyczących remontów dróg, w szczególności remontu drogi wojewódzkiej nr 538. Na sesję 

przybył kierownik RDW w Nidzicy Janusz Adamiak. Przewodnicząca poprosiła radnych z gminy 

Biskupiec o przedstawienie tematu.  

Radny Kazimierz Wiśniewski powiedział, że podczas ostatniej swojej wizyty w powiecie na sesji 

Rady Powiatu p. Adamiak wspominał, że remont mostu w Słupnicy nie jest planowany do realizacji 

na 2014 r. Radny zapytał czy jest jednak nadzieja, że zostanie to wykonane w tym roku, ponieważ 

cały ciężki transport przeniósł się na drogi powiatowe. Sytuacja taka trwa co najmniej 4 lata.    

Radny Stanisław Czajka powiedział, że należy cieszyć się i dziękować za remont drogi 

wojewódzkiej nr 541. To duża inwestycja, dzięki której na pewno znacznie poprawi się jej 

przejezdność. Problem nadal stanowi droga nr 538, która biegnie od Łasina przez Nowe Miasto do 

Nidzicy. Stan drogi od strony Nidzicy jest ogólnie dobry. Wyremontowano także odcinek od 

Nowego Miasta do Wawrowic. Skupić się należy na jej dalszych odcinkach. Pierwszy problem to 
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łamiące się pobocza przez las na odcinku od Wawrowic do przejazdu kolejowego w Bielicach. 

Konieczne jest pilne zabezpieczenie poboczy, bo szkoda względnie dobrego asfaltu. Kolejny 

problem – brak chodnika od przejazdu kolejowego do Fitowa. Kiedyś był pomysł budowy ścieżki 

rowerowej na tym odcinku, ale teraz jest na ten temat cisza. Może p. Kierownik wie co jest tego 

przyczyną. Na tym odcinku, szczególnie wieczorem jest bardzo niebezpiecznie, a drogą porusza się 

wielu rowerzystów i pieszych. Nie można czekać, aż zdarzy się wypadek. Kolejna sprawa to brak 

chodnika na wyjeździe z Biskupca w stronę Słupnicy – chodzi o odcinek od stacji benzynowej do 

osiedla mieszkaniowego, które powstało po lewej stronie drogi w kierunku Słupnicy. Kiedyś już 

przymierzano się do tej inwestycji. Sołtys Biskupca oferował nawet, że odda część swojego gruntu, 

ale sprawa ucichła. Ostatnia kwestia to potrzeba modernizacji, odnowienia asfaltu na odcinkach 

drogi wojewódzkiej do Łasina. Prace remontowe są prowadzone, ale to za mało. Tam potrzebna jest 

inwestycja. Chodzi przecież o drogę stanowiącą przejazd do drogi krajowej, do przejścia 

granicznego w Kołbaskowie. Cały ciężki transport jedzie do granicy właśnie tą drogą. Jest to ważny 

węzeł drogowy. Radny zapytał czy i kiedy droga będzie remontowana. Nawiązując do wypowiedzi 

poprzednika powiedział, że most jest zamknięty, a kierowcy TIR-ów są narażeni na mandaty. Jeżeli 

nasz region ma się rozwijać, podstawą są dobre drogi. Ograniczenie nośności na moście w Słupnicy 

spowodowało, że kierownicy ciężarówek kierują się na drogę powiatową przez Piotrowice. 

Możliwe, że most na tej drodze w Piotrowicach będzie wymagał ekspertyzy czy tak ciężki transport 

może nim przejeżdżać. Cała droga do Kisielic znajduje się w fatalnym stanie, jest rozjeżdżana przez 

ciężki transport. To w tej chwili najgorsza droga powiatowa na terenie gminy Biskupiec. Radny 

powiedział, że niedopuszczalne jest, że na drodze wojewódzkiej stawia się zakaz i cały ciężki 

transport kieruje się na drogi powiatowe, które są systematycznie niszczone. W końcu dojdzie do 

sytuacji, że obydwa mosty będą zamknięte. Służby drogowe ZDW opracowują plany inwestycji i 

remontów. Niebawem rozpocznie się też nowe rozdanie środków unijnych. Radny wyraził nadzieję, 

że droga wojewódzka 538 w końcu doczeka się remontu. 

Przewodnicząca dodała, że droga 538 stanowi najkrótszy dojazd do autostrady. Jeżeli chodzi o most 

w Słupnicy, kiedyś padł wniosek, aby do czasu jego remontu zrobić ograniczenie do jednego pasa 

ruchu, tak jak robi się na drogach gminnych i powiatowych. Przewodnicząca poprosiła radnych o 

zgłaszanie innych pytań i wniosków. 

Wicestarosta Marcin Buliński wnioskował o remont drogi 538 na odcinku od miejscowości Kuligi 

przez Tylice do Pacółtowa. Wicestarosta wnioskował o to już w ubiegłym roku /na sesji, na której 

był obecny p. Adamiak/. Wówczas padło stwierdzenie, że ten odcinek ma szansę na remont. 

Wicestarosta zapytał o termin realizacji remontu. Dodał, że chodzi w szczególności o remont 

chodnika w Tylicach.  
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Radna Katarzyna Trzaskalska również nawiązała do dyskusji na sesji jesiennej. Wówczas p. 

Adamiak mówił, że odcinek drogi od ronda w Katlewie do Grodziczna będzie wyremontowany. 

Radna wyraziła nadzieję, że tak się stanie, zwłaszcza, że są tam niebezpiecznie wysokie pobocza. 

Poparła również wniosek p. Wicestarosty. Radna przypomniała, że podczas ostatniego spotkania z 

p. Adamiakiem wnioskowała o zatoczkę przy drodze 541 w Montowie przy szkole. Na ten temat 

docierały informacje, że sprawa jest załatwiona. Dziś radna rozmawiała z ekipą remontową. Ekipa 

za dwa tygodnie kończy prace, a w sprawie zatoczki nic się nie dzieje. Radna poprosiła, aby p. 

Adamiak zainteresował się tym tematem. 

Radny Bogumił Kurowski zapytał czy jest szansa na poprawę warunków na drodze 538 na odcinku 

Nowe Miasto – Marzęcice. Chodzi głównie o wiadukt po byłej linii kolejowej i kwestię odpływu 

wód opadowych. Z tym jest problem. Radny zapytał czy w ramach kompleksowej poprawy stanu 

bezpieczeństwa na drodze planuje się wykonać chodnik, który stanowiłby przedłużenie obecnego 

chodnika przy ul. Narutowicza do osiedla, które powstało po obydwu stronach drogi przy wyjeździe 

z Nowego Miasta. Radny wspomniał, że droga była istotnie remontowana na odcinku do 

Wawrowic, ale powstało już dużo dziur.  

Radny Romuald Koszewski powiedział, że na początku sesji była mowa o obwodnicy. Wszyscy 

wiedzą jak jest potrzebna; jak bardzo miasto jest zatłoczone. Radny powiedział, że ruch przez rondo 

jest w miarę płynny. Ruch tamuje się na skrzyżowaniu drogi krajowej z drogą wojewódzką. Kiedy 

sygnalizacja świetlna jest wyłączona (działa awaryjnie) ruch odbywa się płynnie. Często zdarza się, 

że duże samochody jadące od strony mostu  i  skręcające w drogę wojewódzką blokują drogę 

krajową i mimo zielonego światła auta na prawym pasie stoją. Jak są światła wyłączone, korków 

nie ma. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że w piśmie stanowiącym odpowiedź na poprzednio 

złożone wnioski jest informacja, że przy remontowanej drodze 541 zostaną przycięte krzewy i 

drzewa ograniczające widoczność. Radny stwierdził, że nie zauważył , aby zostało to wykonane, 

chyba, że przycięto je tak nieznacznie, że tego nie widać. Radny zapytał czy prace te będą 

kontynuowane.  

Przewodnicząca poprosiła p. Adamiaka o ustosunkowanie się do złożonych wniosków. 

P. Adamiak poinformował, że dyrektor ZDW nie mógł przybyć na sesję, ale upoważnił go do 

odpowiedzi na pytania w sprawie dróg wojewódzkich nr 538 i 541. W odpowiedzi na pytanie 

radnych o remont mostu w Słupnicy i drogi nr 538 powiedział, że był obecny na sesji Rady Powiatu 

jesienią ubiegłego roku. Wówczas plan finansowy na 2014 r. był już zatwierdzony. W tym roku 

planowanie inwestycyjne RDW i ZDW zaczynają już w maju. P. Adamiak powiedział, że wpisze 

przebudowę mostu do projektu planu (do realizacji w 2015 r.) Dobrze byłoby, gdyby powiat i 
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gminy poparły tę propozycję wysyłając pisma do Zarządu Województwa i Sejmiku Województwa. 

Jeżeli chodzi o sam most, postawienie ograniczników nie jest możliwe dlatego, że takie obiekty 

projektuje się na obciążenie jednego pasa. P. Adamiak dodał, że nie przesądza o tej sprawie, Rada 

może złożyć stosowny wniosek. 

Radny Czajka stwierdził, że lepiej tego wniosku nie składać, bo okaże się, że realizacja inwestycji 

przesunie się w czasie. 

P. Adamiak powiedział, że od strony Łasina przyczółek jest pęknięty. Jedynym rozwiązaniem jest 

rozebranie starego mostu i pobudowanie nowego. W odpowiedzi na wniosek dotyczy poboczy na 

odcinku od Bielic do Śluski, w tym roku podjęte będą roboty, więc około ¾ odcinka powinno być 

uzupełnione. Obecnie wykonywane jest czyszczenie poboczy z krzaków. Co do chodnika Bielice – 

Fitowo, jest to inwestycja, więc tu decyzję musi podjąć Zarząd Województwa. Należałoby ponowić 

wniosek. Wystąpić również do gminy Biskupiec w tej sprawie. 

Przewodnicząca powiedziała, że gminy z reguły niechętnie partycypują w kosztach takich 

inwestycji, ponieważ to nie są ich inwestycje, ale wniosek powinien być przynajmniej poparty 

przez gminę.  

P. Adamiak poinformował, że na drugi chodnik w kierunku Łasina gmina zleciła opracowanie 

projektu. Było to ok. 1,5 roku temu. Sprawa leży i nikt nie zabiega o realizację. To też jest zadanie 

inwestycyjne np. do realizacji w dwóch latach. Kolejna sprawa - nawierzchnia drogi w Grodzicznie 

– była szansa na realizację, do planu wpisano remont odcinka 3 kilometry, niestety zostało to 

usunięte z planu, jedynie wyremontowano najgorszy odcinek ok. 300 km od ronda w stronę 

Grodziczna. W sprawie chodnika w Tylicach p. Adamiak był dziś na spotkaniu z Wójtem Gminy 

Nowe Miasto i ustalił, że ZDW przekaże materiał na remont chodnika, a do gminy będzie należało 

jego wykonanie. Chodzi o 300 – 400 metrów. Planuje się zrobić remont nawierzchni drogi przez 

całe Tylice, ale to już inwestycja, więc do decyzji Zarządu Województwa i ewentualnie może być 

realizacja w następnym roku; na razie będzie wykonany chodnik. 

Przewodnicząca zapytała czy RDW też składa wnioski dotyczące remontów. 

P. Adamiak odpowiedział, że tak właśnie było w przypadku odcinka długości 3 km od Kulig do 

Pacółtowa. Był złożony taki wniosek do planu, ale przepadł.   

Wicestarosta powiedział, że odcinek drogi między miastem, a Kuligami jest bardzo ważny dla 

przedsiębiorców. Część ciężkiego transportu z zakładów w Nowym Mieście jedzie do Lubawy 

właśnie tą drogą.  

Przewodnicząca powiedziała, że p. Kierownik powinien drogą służbową przekazać dzisiejsze 

wnioski, a Rada Powiatu niezależnie od tego, również wystosuje stosowne pisma. 
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P. Adamiak powiedział, że droga 538 ma łącznie 92 kilometry długości. 15 lat temu ZDW przejęła 

ją od trzech dyrekcji publicznych. Od strony Nidzicy jej stan jest w miarę dobry. Przy drodze są 

dziesiątki drzew. Gruntowana przebudowa wiąże się z koniecznością ich wycinki.  

Radny Czajka zapytał czy inwestycja może być realizowana w ramach RPO Warmia i Mazury. 

P. Adamiak odpowiedział, że to zależy już od samorządu województwa.  

Przewodnicząca powiedziała, że w projekcie RPO tej drogi nie ma. Zapytała co z zatoczką w 

Montowie. 

P. Adamiak odpowiedział, że sprawdzi to i udzieli odpowiedzi na piśmie. Jeżeli chodzi o wiadukt w 

Nowym Mieście  - p. Adamiak powiedział, że wie że był plan przejęcia wiaduktu przez samorząd 

województwa, ale nie zna szczegółów na ten temat. Najlepiej byłoby, gdyby wiadukt został 

rozebrany. 

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że pod wiaduktem uszkodzone są barierki ochronne, 

kratka ściekowa jest za mała. Radna poprosiła o zabezpieczenie osłonek. 

Burmistrz Nowego Miasta Józef Blank powiedział, że PKP chciało przekazać miastu wiadukt. 

Miasto zrzekło się wiaduktu na rzecz Wojewody. Dziś wiadomo, że jest on przeznaczony do 

rozbiórki. Decyzje odnośnie przejęcia wiaduktu podejmował Wojewoda, ale droga należy do ZDW, 

więc dalsze decyzję będzie podejmował samorząd województwa. Wspomniana przez radną kratka 

nie jest za mała, tylko nie ma z niej odpływu. Uzgodniono z Zarządem Województwa, że musi być 

przebudowany odcinek burzówki. Jeżeli chodzi o kompleksową inwestycję na tej drodze, Burmistrz 

podjął rozmowy z Wójtem Gminy Kurzętnik  w celu podjęcia wspólnych działań miasta i gminy. 

Chodzi o budowę ścieżki pieszo-jezdnej z Nowego Miasta do Marzęcic (wiąże się z odnowieniem 

odcinka) Wniosek w tej sprawie został wysłany. Burmistrz dodał, że droga 538 na odcinku Łasin – 

Nowe Miasto Lubawskie jest wpisana do budowy w strategii rozwoju województwa na lata 2014 – 

2020.  Dlatego trzeba monitować i przypominać o tym samorządowi województwa. 

Starosta powiedziała, że należy sprawdzić jakie są aktualne dane na temat obciążenia ruchem na tej 

drodze. Okaże się jak bardzo ruch na tej drodze się nasilił. 

P. Adamiak odpowiedział, że takie pomiary robi się co 5 lat. Z pomiarów wynika, że średnio w 

roku ruch jest większy 5%. Następnie nawiązał do wniosku dotyczącego skrzyżowania ze światłami 

– chodzi tu o skrzyżowanie z drogą wyższej kategorii – drogą krajową, wiec wnioski w tej sprawie 

należy kierować do GDDKiA. P. Adamiak stwierdził, że faktycznie w tym miejscu świateł nie 

powinno być. Jest rondo i nie ma problemu. 

Wicestarosta powiedział, że mocnym argumentem za remontem drogi 538 jest fakt, że prowadzi 

ona do sztandarowej inwestycji samorządu województwa jaką jest lotnisko w Szymanach.   
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Przewodnicząca podsumowała, że nie tylko ZDW i powiat, ale i gminy powinny ponawiać wnioski 

odnośnie remontów dróg. Zaapelowała do radnych, aby zabiegali o to w swoich gminach. Następnie 

podziękowała p. Adamiakowi za przybycie na sesję i udzielenie odpowiedzi na pytania. 

Ad. 8  

- roczne sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim 

wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu w 2013 roku 

stanowi załącznik nr 8.  

Sprawozdanie przedstawił w formie prezentacji multimedialnej Komendant Powiatowy Policji 

Mieczysław Wójcik.  

W trakcie z sali obrad wyszła radna Trzaskalska. 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do sprawozdania. 

Radny Czajka zwrócił uwagę na oznakowanie poziome w Biskupcu. Chodzi o centrum 

miejscowości – okolice Urzędu Gminy, kościoła. Radny wnioskował o jego zweryfikowanie 

jeszcze przed sezonem letnim. 

P. Adamiak wyjaśnił, że projekt organizacji ruchu jest zatwierdzany przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, opiniowany przez Komendanta Wojewódzkiego Policji. Miejsce przejścia dla 

pieszych jest określone – jeżeli pieszy znajduje się w odległości 100 metrów od skrzyżowania może 

przejść przez jezdnię w miejscu bezpiecznym, a jeżeli jest miejsce wyznaczone, to musi 

przechodzić w tym miejscu. 

Komendant powiedział, że specjalna komisja co roku dokonuje przeglądu oznakowania. 

Poinformował, że zwróci na to uwagę. Rozporządzenie o znakach mówi wyraźnie gdzie i jakie 

oznakowanie może być zorganizowane. Pieszy może przejść przez jezdnię w okolicy skrzyżowania, 

ale musi zachować szczególną ostrożność. Niestety mieszkańcy tych przepisów nie znają. Dodał, że 

w tym roku wybiera się na tzw. debatę społeczną do gminy Biskupiec. Będzie okazja te tematy 

omówić. 

Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli chodzi o przejścia, należy podziękować za przejście przez 

drogę krajową nr 15 na wysokości sklepu „Polomarket”. W tym miejscu było niebezpiecznie i 

przejście było bardzo potrzebne.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy p. Komendant jest zadowolony z wyników pracy Komendy. 

Komendant odpowiedział, że on ocenia pracę swojej jednostki bardzo dobrze. Oby udało się dobre 

wyniki utrzymać w następnych latach. 

Radny Andrzejewski zapytał gdzie są wożeni zatrzymani na badania krwi. 
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Komendant odpowiedział, że nadal są wożeni do szpitala w Iławie.  

Radny Szczepański zapytał czy na ten temat rozmowy są nadal prowadzone czy ten temat 

odłożono. 

P. Komendant stwierdził, że nie. Wyraził nadzieję, że niebawem wróci się do tematu. 

Przewodnicząca powiedziała, że byłoby to bardzo wskazane. 

Więcej pytań nie było.  

- Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu Nowomiejskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej  

Informacja stanowi załącznik nr 9. Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił 

Komendant Powiatowy PSP Jacek Auda. 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy. 

Ad. 9 

 Przerwa  

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 15 radnych. Nieobecna była radna Trzaskalska, spóźnił się radny Dembek. 

Oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu i Radcy Prawnego obecni byli: Naczelnik 

Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski, Aleksandra Malinowska, protokolant Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 10 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na zadane pytania. 

- sprawa kruszywa - Wicestarosta poinformował, że kruszywo zostało przekazane powiatowi przez 

firmę Marathon Oil jako odpad. Wykorzystywać go może tylko podmiot, który ma na to 

zezwolenie. Powiat takie zezwolenie posiada. Wykorzystanie go z każdy inny sposób niezgodny z 

decyzją nie jest możliwy. 

Przewodnicząca zauważyła, że tłuczeń może być wykorzystany na drogach na terenie gminy Nowe 

Miasto. 

Wicestarosta odpowiedział, że tak się stanie, ale tylko przy drogach powiatowych. 

- koszt ogłoszeń o przetargach – Starosta poinformowała, że ogłoszenia mogą być zamieszczane w 

dwóch formach – w gazecie w wersji papierowej i w formie elektronicznej w wydaniu 
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internetowym „Dziennika Codziennego”. Nie ma obowiązku zamieszczania ogłoszeń w gazecie, 

więc zamieszcza się je w internecie. Koszt – 121,77 zł. 

- zakup szczotki dla ZDP – Starosta poinformowała, że środki zabezpieczono w budżecie i taki 

zakup będzie zrealizowany po sesji 

- obwodnica – Starosta odpowiedziała, że nie udzieli jednoznacznej odpowiedzi. Przygotowana jest 

dokumentacja, wszystko jest gotowe od strony formalnej. Należy poczekać na podpisanie kontraktu 

regionalnego między rządem, a samorządem województwa, a następnie wpisanie obwodnicy w 

jakiś program. Obwodnica mogłaby być realizowana z Programu Infrastruktura i Środowisko.  

Wicestarosta dodał, że liczymy, że realizacja nastąpi w obecnym rozdaniu 2014 – 2020. 

Przewodnicząca zapytała czy jest potrzeba ponowienia wniosku w sprawie obwodnicy. Program był 

w Programie Operacyjnym Polska Wschodnia i niestety nie doczekał się realizacji. 

Starosta odpowiedziała, że na pewno nie zaszkodzi to uczynić. 

Z sali obrad wyszedł p. Puwalski. 

Na salę obrad wszedł p. Korecki. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 

XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 

27.03.2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie dotyczą m.in. oszczędności poprzetargowych, 

udzielonych poręczeń, pomocy finansowej z Gminy Grodziczno. Dokonuje się również przesunięć 

środków w ramach porozumień zawieranych z gminami. Wynika to z konieczności dokonania 

zmian w klasyfikacji budżetowej,  

Na salę obrad wszedł radny Dembek (aktualnie na sali obecnych jest 16 radnych)  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/411/2014 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., 

L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r. 
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Przewodnicząca zapytała czy jest potrzeba odczytywania projektu uchwały. Radni ustalili, że nie 

ma takiej potrzeby. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/412/2014 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2013 

dla Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/413/2014 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/414/2014 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Korecki 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Warmi ńsko – Mazurskiego w sprawie podziału województwa warmi ńsko – mazurskiego na 

okręgi wyborcze w wyborach do Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/415/2014 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15a 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa hali 

sportowej przy Zespole Szkół Zawodowych w  Kurzętniku” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Starosta poinformowała, że realizacja inwestycji jest uzależniona od sprzedaży mienia. Wcześniej 

była mowa o konkursie na opracowanie koncepcji architektonicznej budynku. Na pewno obiekt 

musi był pełnowymiarowy, ale mieścić się też w określonych ramach finansowych. 
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Wicestarosta powiedział, że uchwała jest potrzebna do tego, aby rozpocząć działania związane z 

ogłoszeniem konkursu na opracowanie wspomnianej koncepcji hali sportowej. 

Przewodnicząca zapytała czy szacunkowa kwota inwestycji została określona. Dodała, że już jedna 

koncepcja była opracowana.      

Wicestarosta odpowiedział, że dopiero po otrzymaniu koncepcji, wstępnego kosztorysu, będzie 

wiadomo o jakiej kwocie mówimy. 

P. Skarbnik powiedziała, że oprócz środków ze sprzedaży mienia, jest też mowa o tym, żeby 

pozyskać środki zewnętrzne. Na razie udało się sprzedać jedynie grunt pod parkingiem.      

Radny Andrzejewski zapytał jakie na chwilę obecną są możliwości pozyskania dofinansowania i w 

jakiej wysokości.  

Wicestarosta odpowiedział, że z Ministerstwa Sportu można pozyskać 50%.  

Radny Andrzejewski zapytał czy w koncepcji nie należałoby ująć również warsztatów do nauki 

zawodu. Obecnie jest tylko pracownia gastronomiczna. Natomiast uczniowie uczący się w innych 

zawodach nie mają na terenie powiatu warsztatów i muszą np. jeździć do Brodnicy. 

Wicestarosta powiedział, że zgodnie z sugestiami radnych na razie skupiamy się wyłącznie na sali 

sportowej, jednak w ramach konkursu jest przewidziane miejsce na ewentualną rozbudowę szkoły 

pod warsztaty.  

Radny Andrzejewski zapytał czy koszt dojazdu na warsztaty ponoszą uczniowie czy powiat 

pokrywa te koszty. 

Przewodnicząca  poinformowała, że odpowiedź na to pytanie nastąpi na następnej sesji. Następnie 

dodała, że jeżeli powiat planuje pozyskać dofinansowanie na halę sportową, to wniosek musi 

dotyczyć tylko hali sportowej z zapleczem. W przeciwnym razie wniosek zostanie odrzucony. Na 

pewno nie należy zamykać drogi do budowy warsztatów, bo miejsce jest. Aby utrzymać taki 

poziom rekrutacji jak dotychczas, musi być hala sportowa. Należałoby pomyśleć nie tylko o hali, 

ale całym kompleksie sportowym z boiskami.  

Radny Szczepański powiedział, że p. Wicestarosta miał odwiedzić kilka podobnych obiektów. 

Wicestarosta odpowiedział, że obejrzał kilka hal sportowych. Każda z nich była tworzona na miarę 

indywidualnych potrzeb. Pewne elementy z każdego z nich wybrano i ujęto w koncepcji. Chodzi w 

zasadzie o szczegóły ułatwiające prowadzenie zajęć.  

Radny Szczepański zapytał jakie były koszty tych hal. 

Wicestarosta odpowiedział, że np. hala w Złotowie kosztowała ok. 1 800 tys. zł., z tym, że jest 

niewymiarowa, w kształcie półkola. Nadająca się dla szkoły podstawowej, ale już niekoniecznie dla 

szkoły ponadgimnazjalnej, w której można organizować zawody wojewódzkie. Trzeba poczekać 

jakie wpłyną oferty koncepcji. 
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Przewodnicząca zapytała o koszty koncepcji. 

Wicestarosta odpowiedział, że koszt to 4 500,00 zł. na dwie nagrody: 1 nagroda – 3 000,00 zł. i 

druga nagroda – 1 500,00 zł. Jest to najtańsze z możliwych rozwiązań. Oczywiście będzie 

możliwość zawarcia umowy z wykonawcą koncepcji, która wygra konkurs na opracowanie 

dokumentacji technicznej.  

Radny Szczepański zapytał czy będzie to możliwość czy konieczność.  

Wicestarosta odpowiedział, że możliwość. Koncepcja będzie ogłoszona niebawem, jeżeli tylko 

Rada podejmie dzisiejszą uchwałę. 

Radny Szczepański nawiązał do kwestii remontu nawierzchni drogi w Zajączkowie. Firma, która 

kładzie nową linię kolejową, rozjeżdża ciężkim sprzętem drogi. Radny zapytał czy Starostwo 

wystąpi  o ewentualne odszkodowanie lub wyremontowanie drogi. 

Wicestarosta odpowiedział, że faktycznie taki problem się pojawił. Na pewno do wykonawcy robót 

- firmy Budimex będzie skierowany nakaz naprawienia szkód. Z tego co mu wiadomo mieszkańcy 

też chcą taką petycję złożyć. 

Radna Mazurkiewicz poprosiła radnych z  gminy Biskupiec, aby przekonali władze gminy, aby też 

monitowali w sprawie drogi nr 538. 

Radny Czajka powiedział, że w „Kurierze Iławskim” była wzmianka o potrzebie budowy ścieżko – 

chodnika przy drodze. Wójt gminy stwierdził, że „to nie jest droga gminna”. Radny wyraził obawę, 

że od 2,3 lat żaden wniosek w tej sprawie nie został wysłany z Urzędu Gminy.    

Przewodnicząca zaproponowała, aby wrócić do tematu hali sportowej. 

Następnie zapytała czy radni mają uwagi do uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LII/416/2014 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Sprawy różne 

Radny Andrzejewski zwrócił uwagę, że należy jeszcze przyjąć protokół z LI Sesji Rady Powiatu 

Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu  

Radny Andrzejewski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Jego treść jest zgodna z przebiegiem 

sesji. Radny nie wniósł uwag do protokołu i wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LI/2014. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 17 

 Zakończenie obrad LII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady LII Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


